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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2012. február 15.-én 
megtartott nyílt üléséről. 
 
Jelen vannak: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 Ivánszki Miklósné képviselő 
 Komjáthi Gábor képviselő 
 Kollár András képviselő 
 Cselovszki László 
 Katymári László képviselő 
  Kökényné Hipszki Judit képviselő 
 
Tanácskozási joggal jelen van: Várnai Ildikó jegyző, Duhonyi József alpolgármester 
Vendég                                    :  Schreiner Éva iskolaigazgató ,Nagy Zsuzsanna óvodavezető 
  
  
Hrncsjár Mihályné polgármester köszönti a képviselő-testületi tagokat, és a jegyzőt, az 
alpolgármestert valamint az intézményvezetőket. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 
képviselő-testületi ülésen 7-fő jelen van, így a képviselő-testület határozatképes, és az ülést 
megnyitja. 
 
Jegyzőkönyv-hitelesítőknek javasolja Kökényné Hipszki Judit és Ivánszki Miklósné, 
képviselőket, akiket a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadott. 
 
Ezek után a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjaira. 
 

1.) ÉMOP-3.1.2/E-11 kódszámú „Településrész rekonstrukció az 
árvíz sújtotta Vanyarc Községben” című projekt tervezési és 
kivitelezési munkái tárgyában érkezett ajánlat elbírálása. 

2.) Az Önkormányzat képviselő-testületének 2012. évi üléstervének 
megvitatása, elfogadása. 

3.) Az Önkormányzat 2012. évi költségvetése 
4.) Tájékoztatás a belső ellenőrzés 2011. évi vizsgálatáról. 
5.) Egyebek. 

 
 

 
Hrncsjár Mihályné: 
Mielőtt nekifognánk a munkának, előtte volna egy feladatunk. A művelődési ház 
rekonstrukciójára beadott pályázatunkhoz, még egy döntést kellene hoznunk. Az előterjesztés 
önök előtt van, kérem amennyiben elfogadják, úgy kézfeltartással jelezzék. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

24/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy az 
Észak-magyarországi Operatív program Kisléptékű településfejlesztés, 
vidékfejlesztési program kiegészítésére benyújtott Közösségi ház rekonstrukció 



 - 3 -

Vanyarcon a mikro térségi társadalomért című pályázatának nyertessége esetén 
a Közbeszerzési eljárás során az ajánlattételi felhívásban feltételként kívánja 
megjelölni a kivitelezés során a közfoglalkoztatás kötelezettségét. 
Továbbá vállalja, hogy a parkoló kialakítását az Önkormányzat által 
foglalkoztatott közmunkásokkal végezteti el, és az ehhez szükséges létszámban 
foglalkoztatottak támogatáson felüli bér és járulék kiegészítésére, a szükséges 
önerőt a 2012. évi költségvetésében elkülöníti. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
Kérem, hogy aki egyetért a napirendi pontok tárgyalásával, az kézfeltartással jelezze. 
 
Katymári László: 
 Nekem az egyebek napirendi pontnál lenne hozzászólásom a közutak állapotával 
kapcsolatosan. 
 
Komjáthi Gábor: 
A „Vanyarci Hírek” szerkesztő bizottsági tagjára lesz majd javaslatom, Katymári László 
lemondása miatt. 
A másik hozzászólásom azzal kapcsolatos, hogy a Vanyarci Hírek legutóbbi számában 
valótlanságok jelentek meg, és ezt itt szeretném tisztázni. 
 
 
Schreiner Éva: 
Ha lehetőséget kapok rá, akkor szeretném ismertetni az alapító okiratunkkal kapcsolatban a 
jogszabályi változtatásokat. Emiatt némi módosítást, illetve kiegészítést kellene jóváhagyniuk 
az iskola, és az óvoda, alapító okiratának szövegében. 
 
 
 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal a napirendi pontok tárgyalásával, a képviselők által tett 
kiegészítő javaslatokkal együtt, egyetért. 
 
 

2. napirend 
 
 
Az Önkormányzat képviselő-testületének 2012. évi üléstervének 
megvitatása, elfogadása. 

 
 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Javaslom a 2. napirendi ponttal történő kezdést, mivel Márkus Pál közbeszerzési szakértő még 
úton van, de jelezte, hogy perceken belül megérkezik. 
Tehát a 2012. évi munkatervhez, van-e valakinek kiegészítő javaslata? 
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Katymári László: 
Szeretném, ha a testület meghívná a Közútkezelő vezetőjét, és tájékoztatást kérne tőle a 
közutak állapotáról, illetve a téli hó eltakarításról. Kérem, vegyük bele a munkatervünkbe 
napirendi pontként, a közútkezelő képviselőjének meghallgatását. 
Továbbá, szeretném, ha napirendi pontként szerepelne, a civil szervezetek beszámoltatása a 
tevékenységükről. 
A polgármesteri programban szerepelt a helyi vállalkozók fórumának megszervezése. Kérem 
ezt is vegyük napirendre a munkatervünkben. A polgármesteri programban szerepelt az is, 
hogy telkeket alakítunk ki a fiatalok letelepedésének elősegítésére. Szeretném, ha ezt is 
tárgyalnánk. 
 
Kökényné Hipszki Judit: 
A közútkezelő képviselőjének meghívását, én inkább a közmeghallgatásra időzíteném. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Kérem, aki egyetért azzal, hogy a közútkezelő képviselőjét a közmeghallgatásra hívjuk meg, 
az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 4 igen és 2 nem szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

25/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a 
Közútkezelő képviselőjét, a decemberben tartandó közmeghallgatásra hívja 
meg, így a munkatervében külön napirendként, nem kíván erről tárgyalni. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Aki egyetért azzal, hogy a vállalkozók fórumáról külön napirendi pontként tárgyaljon a 
testület, az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 nem és 1 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 

26/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a 
vállalkozók fórumáról, nem kíván külön napirendi pontban tárgyalni 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Aki egyetért azzal, hogy a képviselő testület felvegye a munkatervébe, a fiatalok letelepedését 
segítendő építési telkek kialakításának kérdését, az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 4 nem 1 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
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27/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a 
építési telkek kialakításáról, nem kíván külön napirendi pontban tárgyalni. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Azok a civil szervezetek, amelyek az önkormányzattól anyagi támogatást kapnak, minden 
évben beszámolnak tevékenységükről. A többi szervezetet soha nem számoltattuk be. 
Katymári képviselő Úr javaslata, hogy vegyük napirendre valamennyi civil szervezet 
beszámoltatását. Aki ezzel egyetért, az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 3 nem 2 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
 

28/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a 
azokat a civil szervezeteket, amelyek nem kapnak az önkormányzattól anyagi 
támogatást, nem számoltatja be tevékenységéről. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Amennyiben több kiegészítő javaslat nincs, úgy kérem, fogadjuk el a képviselő-testület 2012. 
évi üléstervét.  
 
 
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 
 

29/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, elfogadja a 2012. évi 
üléstervét. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
(Az ülésterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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1. napirend 
 
 
ÉMOP-3.1.2/E-11 kódszámú „Településrész rekonstrukció az árvíz 
sújtotta Vanyarc Községben” című projekt tervezési és kivitelezési 
munkái tárgyában érkezett ajánlat elbírálása. 

 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Tisztelettel köszöntöm Márkus Pál közbeszerzési szakértőnket, aki közben megérkezett, és 
kérem tájékoztassa a képviselőket a közbeszerzési eljárás eredményéről. 
 
Márkus Pál:  
A magam részéről elküldtem a testület tagjainak minden olyan anyagot, ami a közbeszerzési 
eljárás során készült. Azt az egy ajánlatot is lemásoltam, ami beérkezett. A legutóbbi testületi 
ülés óta annyi történt, hogy január 16.-án a megadott határidőben 1 darab ajánlatot hoztak be. 
Az ajánlatból néhány pótolható dokumentum hiányzott, ezért hiánypótlásra hívtuk fel az 
ajánlattevőt. Ennek a vállalkozó eleget tett, és így az ajánlata minden szempontból megfelel a 
kiírásban szereplő előírásainknak. Ez az ajánlattevő a B&B Salgó Építőipari és Kereskedelmi 
Kft. Salgótarján, Munkás út 5. Az ajánlati ár nettó 13.751.705 Forint. 
Az a javaslatom, hogy a testület fogadja el, hogy az ajánlattevő mindenben megfelel az 
ajánlati feltételeknek. Tehát hirdessük ki eredményesnek az eljárást, és a nyertessel a kiviteli 
szerződést is meg lehet kötni. Mivel azonban a NORDA-val még nem sikerült a támogatási 
szerződést aláírni, így a kiviteli szerződés, csak a támogatási szerződés aláírását követően, 
írható alá a kivitelezővel, ezért most nyertesként kellene elfogadni a B&B Salgó Építőipari és 
Kereskedelmi Kft-t. 
 
Várnai Ildikó: 
Február 24.-én pénteken írjuk alá a támogatási szerződést, melyben az a záradék szerepel, 
hogy 2012. április 5.-ig jogerős vízjogi engedéllyel kell rendelkeznie az önkormányzatnak. 
Ellenkező esetben a támogatási összeg, nem kerül kifizetésre. Tehát a vállalkozóval március 
1.-én alá tudjuk írni a kiviteli szerződést. 
 
 
 
Márkus Pál: 
Levélben értesítettem a kivitelezőt, hogy a szerződéskötésre március 10.-ig kerül sor, 
pontosan a támogatási szerződés hiányára hivatkozással. Tehát, ha a testület most úgy dönt, 
hogy a B&B Salgó Építőipari és Kereskedelmi Kft-vel köt szerződést, akkor ezt, március  
10-ig bármikor megteheti, a támogatási szerződés aláírását követően. 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Tehát, ha egyetértenek azzal, hogy a közbeszerzési eljárás nyerteseként kihirdetjük a B&B 
Salgó Építőipari és Kereskedelmi Kft.-t, akkor kézfeltárással jelezzék. 
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A képviselő-testület 6 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot hozta: 
 
 

30/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a 
„Településrekonstrukció az árvíz sújtotta Vanyarc Községben „projekt 
megnevezésű közbeszerzési ajánlati eljárás győztese a B&B Salgó Építőipari 
és Kereskedelmi Kft. 
Egyben felhatalmazza a polgármester asszonyt a fenti vállalkozással történő 
kivitelezési szerződés aláírására. 
 
Határidő: 2012. március 10. 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
 

3. napirend 
 

Az Önkormányzat 2012. évi költségvetése 
 
Hrncsjár Mihályné: 

Az előterjesztést mindenki kézhez kapta, kérem, tegyék meg hozzászólásaikat, kérdéseiket. 
 
Cselovszki László: 
A bérleti díjakkal kapcsolatban, az a véleményem, hogy ezeket valamilyen formában 
egységesíteni kéne. 
 
Komjáthi Gábor: 
A 3/b mellékletben a polgármesteri hivatal bevételei között miért szerepel kistérségi 
támogatás, vagy a Béri Önkormányzat közoktatási támogatása. 
 
Várnai Ildikó: 
Ugyanezen összegek, kiadásként is ebben a táblában szerepelnek. Azért van a hivatalnál 
bevételként hozva, mert valamelyik szakfeladathoz be kellet tenni. Az iskolához nem tehetem, 
így a hivatal bevételei között szerepel, majd innen utaljuk tovább kiadásként. 
 
Kollár András: 
Amennyiben, az iskolánkat 2013. január 1-től átveszi az állam, akkor nekünk az iskolai 
étkeztetést, az óvodai konyhának ugyan úgy kellene számlázni, mint most a Béri Iskola, vagy 
az óvoda felé. Ezt, már most el kellene kezdeni, hogy rákészülhessünk arra, hogy mit fogunk 
átadni. 
 
Várnai Ildikó: 
Felmerült annak a lehetősége, hogy a konyhát önálló intézményként szerepeltessük, hiszen 
akkor a saját bevételei lehetnének a térítési díjak, kiadásai, pedig az ott dolgozók bére, illetve 
az üzemeltetés költségei. Ha viszont önálló intézmény, akkor vezetőt kell kinevezni az élére, 
ennek képesítési előírásai vannak, és a mostani élelmezésvezető az óvoda gazdasági vezetője 
is. Ezzel még nem lenne probléma, de az iskolában is van melegítőkonyha, és ott is vannak 
dolgozók. Lehet, hogy valóban meg kell oldani majd a teljes szétválasztást, ezen még 
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dolgozunk. Egyelőre, az óvoda egyik szakfeladata a konyha. Így is lehet számlázni, de a jövő 
valóban a különválasztás lesz. Akkor viszont alapító okiratra, önálló törzsszámra, adószámra 
és számlaszámra lesz szükség. 
 
Katymári László: 
Szeretném megkérdezni, hogy az 1994. évi LXIV. Tv. 16. §-a érvényben van-e még, vagy ezt 
már hatályon kívül helyezték? 
 
Várnai Ildikó: 
 Ha a polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről szóló törvényre gondol, akkor igen, 
de a 16 § b pontját nem tudom fejből. 
 
Katymári László: 
Én a magam részéről nagyon prűdnek tartom, hogy a képviselői tiszteletdíjhoz nem merünk 
hozzányúlni. Nagyon alacsony ez az összeg, és évek óta nem is változott. Ha nincs rá mód, 
hogy a tiszteletdíj mértékét megemeljük, akkor én arra gondoltam, hogy amennyiben 
lehetséges, akkor a tiszteletdíjamat szeretném természetbeni támogatásként felvenni, 
mégpedig az önkormányzat intézményének szolgáltatásának igénybevételével. Tehát ebédet 
kérnék, amit felajánlhatnék, egy arra rászorulónak. 
Azt azonban mindenképpen javaslom, hogy legalább az infláció mértékével emeljük meg a 
képviselői tiszteletdíjakat. 
Ezen kívül a 7 számú melléklethez lenne hozzászólásom. Úgy érzem, hogy ez nem kellő 
alapossággal lett előterjesztve. Nem szabályozottak egyértelműen a bérleti díjak. Igazságtalan 
például, hogy egy helyi civil szervezetnek díjat kell fizetnie, ha egy rendezvényt szervez. 
Ugyanakkor a családi rendezvényekért fizetendő díjakat is nagyon soknak tartom. Nem értem 
például, hogy a sörpadok bérlésének ára miért szerepel a felsorolásban, hiszen akkor 
valamennyi önkormányzati tulajdonú eszköz bérlési díját is fel kellene sorolni, amik a 
raktárban találhatóak. A közterület használati díjak között pedig nem látom, a buszok 
közterületen való parkoltatásának díját, pedig nagyon sokan parkoltatnak az út szélén, és 
akadályozzák a forgalmat. 
Továbbá hiányolom, hogy itt az alpolgármesterek tiszteletdíja, illetve költségtérítésük, nem 
szerepel. Ez közérdekű adat, jogunk van tudni. 
 
Várnai Ildikó: 
A helyiségek bérleti díjai az előző évhez képest, nem változtak. A koncepció tárgyalása során 
nem kaptunk javaslatot a testület részéről, hogy ezeken bármiben is változtassunk. 
A raktáron levő egyéb eszközök bérleti díja azért nem lett feltüntetve, mert ritkán szokott 
előfordulni, hogy valaki lapátot, vagy gereblyét szeretne bérelni az önkormányzattól, de ha 
lesz ilyen, akkor ezek bérleti díját is meghatározzuk.  
Az alpolgármesterek költségátalányának mértéke pedig azért nincs feltüntetve, mert nem 
kapnak, és eddig sem kaptak semmiféle költségtérítést. 
A tiszteletdíj természetbeni juttatásként történő kifizetésének lehetőségeinek pedig utána 
fogok nézni, és tájékoztatni fogom a képviselő Urat ennek módjáról. 
 
Katymári László: 
Szeretném kérni a jegyzőkönyvben történő rögzítését, hogy többször felvetettem a mobil 
telefonok képviselő-testületi ülésen történő használatának megtiltását. Engem nagyon zavar, 
hogy egyes képviselők nem képesek kikapcsolni a telefonjaikat, és ezzel zavarják a tárgyalást. 
Én is ki tudom, kapcsolni, tegye meg ezt mindenki. 
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Cselovszki László: 
Én a közalkalmazottak köztisztviselők béren kívüli juttatásaival kapcsolatban szeretnék 
javaslatot tenni. Itt elhangzott, hogy 2007 óta egyetlenfillér béremelést sem kapott senki, és 
ezen felül, még a meglévő juttatásaik, mint 13. havi fizetés, vagy ruházati költségtérítés stb. is 
elvonásra kerültek, javaslom a cafetéria összegének megemelését a köztisztviselők részére, és 
a közalkalmazottak részére is. Az nem állapot, hogy sem pedagógus napra, sem 
köztisztviselők napjára, sem egyéb alkalomból semmiféle elismerést nem kapnak. Jutalmat 
hosszú évek óta nem fizettünk senkinek. Adjuk meg a tiszteletet az itt dolgozóknak legalább 
azzal, hogy ezt a minimális kiegészítést kicsit megemeljük. Lehet, hogy ez az év az utolsó 
alkalom erre. Nem arról szól a javaslatom, hogy megduplázzuk, csak legalább tegyünk egy 
gesztust a dolgozóink felé. 
 
Duhonyi József: 
Szerintem a jegyzőasszony kidolgozhatna egy javaslatot, hogy melyik az a legkevesebb 
adóztatással járó forma, ami ténylegesen jelentene valami előnyt a dolgozók számára. 
 
Kökényné Hipszki Judit: 
Én azt szeretném kérdezni, hogy a védőnői szolgálat most hogyan működik? 
 
Várnai Ildikó: 
Jelenleg helyettesítéssel működik, de erre csak szeptemberig lesz lehetőség, utána meg kell 
oldanunk vagy önálló védőnővel, vagy körzetesítéssel, mert tovább nem fogják engedni a 
helyettesítéssel történő működtetést.  
 
 
Komjáthi Gábor: 
Nem látok betervezett költséget a „Vanyarcért” díj kitüntetéseinek elkészíttetésére. 
 
Várnai Ildikó: 
A javaslat arról szólt, hogy a testület létrehoz egy előkészítő bizottságot, akik majd 
megbeszélik, hogy milyen kitüntetést szeretnénk adományozni, és ezután kerül sor a 
kitüntetés megterveztetésére, illetve megvásárlására. Addig, még nem egyértelmű, hogy 
miféle díjról, adományról, vagy kitüntetésről beszélünk, addig nem tervezhetünk költséget. 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Amennyiben nincs több hozzászólás, úgy kérem, hozzunk döntést Katymári Úr javaslatáról, 
miszerint a képviselők tiszteletdíjának mértékét 2012.-ben emeljük-e fel 4%-al? 
 
 
A képviselő-testület 6nem és 1 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 
 

31/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy 2012. 
évben sem kíván emelni a képviselői tiszteletdíj mértékén. 
 
Határidő: azonnal. 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
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Hrncsjár Mihályné: 
Aki egyetért azzal, hogy a következő ülésre a jegyző készítsen javaslatot a köztisztviselők, és 
közalkalmazottak tekintetében a béren kívüli juttatás emelésének lehetőségeire, az 
kézfeltartással jelezze 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 
 

32/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, felkéri a jegyzőt, hogy a 
következő testületi ülésre készítsen javaslatot a köztisztviselőkés 
közalkalmazottak béren kívüli juttatásának emelésére. 
 
Határidő: azonnal. 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
Kollár András: 
Mielőtt szavaznánk a költségvetésről, én szeretném megkérdezni, hogy a takarékosság 
jegyében, például az iskola tekintetében, nem kellen-e felülvizsgálnunk az iskolatitkár 8 
órában történő foglalkoztatását. Az elmúlt években a gyermeklétszám rohamos csökkenése 
miatt egyre kevesebb az iskolára igényelhető állami támogatás. Nem tudom, hogy biztosan 
szükség van-e egy főállású iskolatitkárra, vagy esetleg kiváltható lenne egy 4 órás 
részmunkaidős foglalkoztatással? 
 
Ivánszki Miklósné: 
Én ebben nem értek egyet Kollár Andrással, mert nap-mint nap látom, hogy a pályázatok írása 
mekkora adminisztrációval jár, és azt is, hogy a gyermeklétszám csökkenésével nemhogy 
kevesebb, de egyre több a papírmunka. Egyszerűen nem tudná nélkülözni az iskolatitkár 8 
órában történő foglalkoztatását. Az étkezési térítési díjak beszedésétől, a pályázatok 
körüliadminisztrációs munka megnövekedett mennyiségének elvégzéséig, minden az ő 
feladata. A Marika nem csak iskolatitkár, hanem pedagógiai asszisztens is. 
 
Schreiner Éva: 
Amit azelőtt egy kockás papíron ki tudtunk számolni, az ma már komoly számítógépes táblák 
kitöltésével történik. Pláne, hogy az idei évtől a pénzügyi elszámolások is átkerülnek az 
iskolához, így nem tudjuk megoldani ezeket a feladatokat 4 órás foglalkoztatással. 
 
 
 
Nagy Zsuzanna: 
Én is szeretnék igényt tartani az Ica 8 órás foglakoztatására élelmezésvezetőként, hiszen 6 
órában a konyhán dolgozik, 2 órában az óvoda adminisztrációs feladatit látja el.  
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Hrncsjár Mihályné: 
Amennyiben nincs több hozzászólás, úgy javaslom a költségvetés elfogadását, hiszen sokkal 
több mindent, a következő ülésre sem tudunk hozzátenni. Minden benne van, ami ebben a 
pillanatban tudható. Az esetleges jogszabályi változásból eredő módosításokat természetesen 
behozzuk a testület elé megtárgyalásra. 
Amennyiben a rendelettervezettel egyetértenek, úgy kézfeltartással jelezzék. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal megalkotta a 2/2012.(II.18.) Önkormányzati 
rendelettét az Önkormányzat 2012. évi költségvetéséről. 
 
(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 

4. napirend. 
Tájékoztatás a belső ellenőrzés 2011. évi vizsgálatáról. 

 
Hrncsjár Mihályné: 
A Pásztói Kistérségi Többcélú Társulásának Munkaszervezete vizsgálatot folytatott a 
polgármesteri hivatalban. A vizsgálatról készített jelentés önök előtt van. A jelentésben foglalt 
feltárt hiányosságok kijavítására a jegyző intézkedési tervet készített, melyet megküldött az 
ellenőrző szervnek. Az intézkedési tervet megfelelőnek találták, az abban foglaltakat 
elfogadták. Kérem a jelentésben foglaltakat olvassák el. 
   
A képviselő-testület 7igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 
 

33/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, a Pásztói Kistérségi 
Többcélú Társulásának Munkaszervezete az 52-188/2011. számú ellenőrzési 
program alapján Vanyarc Községi Önkormányzatánál a kötelezettségvállalás 
folyamata, nyilvántartása, utalványozás tevékenységének ellenőrzéséről szóló 
vizsgálati jelentését megismerte, az abban foglaltakat tudomásul vette, és 
egyben felkéri a jegyzőt, a feltárt hiányosságok megszüntetésére. 
 
Határidő: május 31. 

  Felelős: Várnai Ildikó jegyző 
 
Schreiner Éva: 
A testület segítségét szeretném kérni az iskola alapító okiratának szükséges módosításának 
elfogadásában. 
Mindössze arról van szó, hogy az iskola alapító okiratának 10. pontját ki kell egészíteni a 
852012 valamint a 852022 szakfeladatokkal. A szakfeladatok jelentése írásban önök előtt van. 
Kérem, fogadják el a kiegészítést.  
 
 
 
A képviselő-testület 7igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
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34/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, hozzájárul az iskola 
alapító okiratának módosításához, az írásos előterjesztésben foglaltaknak 
megfelelően. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Várnai Ildikó jegyző 
 
(az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
Nagy Zsuzsanna: 
Kérem a testület tagjait, hogy az óvoda alapító okiratának módosításához is járuljanak hozzá 
ugyanazon jogszabályi kötelezettség miatt, mit az iskola esetében. 
 
A képviselő-testület 7igen szavazattal a következő határozatot hozta: 
 
 

35/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, hozzájárul az óvoda 
alapító okiratának módosításához, az írásos előterjesztésben foglaltaknak 
megfelelően. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Várnai Ildikó jegyző 
 
(az előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi) 
 
 
Katymári László: 
Az ülés elején jeleztem, hogy a közutak állapotával kapcsolatban tett intézkedéseimről 
szeretném tájékoztatni a testületet. 
A decemberi ülésünkön döntöttünk arról, hogy levelet küldünk az önkormányzat nevében 
mindazoknak a szerveknek, szervezeteknek, akik érintettek lehetnek a közutjaink állapotának 
megoldásában. Több helyről érkezett már válasz, melyeket másolatban megkaptam a 
jegyzőasszonytól. Gondolom, a testület többi tagja is elolvasta ezeket. Engem nagyon 
felháborított a dolog, főleg a közutasok valótlan állítása, miszerint ők több tonna anyagot 
beépítettek, és minden számukra kötelezően előírt munkát elvégeztek. Érdekes módon a 
kátyúk mégis megmaradtak. Az önkormányzat kapott egy válaszlevelet az ombudsmantól, 
melyben azt írja, hogy nem tud foglalkozni érdemben ezzel az üggyel, mert először 
valamennyi más jogi lehetőséget ki kell meríteni. Mivel én magam, már 2008 óta minden jogi 
lehetőséget kimerítettem, fogalmaztam egy levelet a ombudsman részére, és Becsó Zsolt 
országgyűlési képviselő Úrnak is küldtem egy másfél oldalas levelet a közutak jelenlegi 
állapotával kapcsolatosan. Becsó Zsolt visszajelzett felém, és azt mondta, hogy bizottságot 
fog ide kiküldeni, akik felmérik a pontos problémát, hogy egyszer már véget vessenek ennek 
az áldatlan állapotnak. 
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Cselovszki László: 
Én nagyon örülök, hogy képviselő Úr ennyire hajtja ezt az ügyet, de az önkormányzat részéről 
akkor mentek el ezek a levelek, amikor éppen kikátyúzták az utat Vanyarc és Kálló között. 
Tehát, azt nem mondom, hogy az utjaink állapota jó, de ha akkor kezdi el támadnia 
vezérigazgató Urat, amikor a kátyúk 90 %-a be van foltozva, akkor ez nem biztos, hogy 
egyértelműen jó, bár lehet, hogy Önnek van igaza. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Átadom a szót Komjáthi Gábornak, kérem, ismertesse felvetését a Vanyarci Hírek 
szerkesztőségével kapcsolatosan. 
 
 
 
Komjáthi Gábor: 
A szerkesztőség új tagjára lenne javaslatom, valamint a Vanyarci Hírek karácsonyi számában 
megjelentekhez lenne hozzáfűznivalóm. 
Ez a szám, az intézmények, a polgármesterasszony és a civil szervezetek egyfajta 
évértékelésének adott helyet. 
Olvastam a polgármesterasszony cikkét, ami korrekt, sallangoktól mentes, aránylag száraz, és 
tényszerű. Tehát nem adja el magát, nem csinál sajátos propagandát. Ezzel szemben a Veres 
Pál Egyesület beszámolója egészen másról szól. Én el tudom fogadni, hogy egy egyesület a 
saját szellemiségében jár el, de az, hogy közben utal arra, hogy mások bezzeg nem így 
tevékenykednek, ezt sérelmesnek tartom. Tartsuk tiszteletben egymást annyira, hogy nem 
fogalmazunk meg bírálatokat, és nem támadunk másokat egy önkormányzati lapban, mert ez 
nem való. Például leírják, hogy új színt hoztak a faluba! Szerintem a Veres Pál Egyesület 
gasztronómiát hozott, meg néptáncot. Ezt azért nehéz lenne új színnek tekinteni. Mint 
ahogyan azt sem, hogy színházi, vagy bábszínházi előadásokat szerveztek, hiszen ilyen is volt 
már nem egyszer a faluba. „Széles rétegek igényeit elégítettük ki”, ez a Mikszáth Népe 
juliálisukra vonatkozik, ahol nyolcvanan voltak. A Haluska fesztiválról senki nem írt 
ilyeneket, pedig ott minimum háromezren voltak. 
Ide az van írva, hogy Baja városával testvérkapcsolatot létesítettünk. Ez egyszerűen nem 
valós állítás. Nincs testvérkapcsolatunk Baja városával. 
Terike mindenkivel lojális, tehát ő nem szól bele semmibe, ezért jelenhetett meg ilyen 
formában a beszámoló. Tehát a szerkesztőség tagjainak jobban oda kell figyelnie, hogy mi 
jelenik meg abban az önkormányzati lapban, aminek a felelős kiadója az önkormányzat illetve 
a polgármesterasszony. 
 
Táborszki András: 
Mivel az én nevem szerepel, az említett cikk alján ezért szeretnék hozzászólni. Ezzel az 
írással, én senkinek az érzékenységét nem kívántam sérteni. Amennyiben az értékrendekkel 
van probléma, akkor ki kell mondani, hogy itt működik Vanyarcon a cenzúra bizottság, akik 
megjelenés előtt cenzúráznak minden megjelentetésre szánt írást. Ha ez a bizottság 
megalakul, akkor ígérem, hogy a Vanyarci Hírekben egy sort sem fogok megjelentetni. 
Még egyszer hangsúlyozni szeretném, hogy senkit nem akartam megbántani. Véleményem 
szerint a leírtak megfelelnek a valóságnak. Ha Baja Város Önkormányzatával nincs 
testvérkapcsolatunk, akkor ezt a Vanyarci Hírek következő számában helyreigazításként meg 
fogom jelentetni.  
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Cselovszki László: 
Kérdezni szeretném, hogy ennek a cikknek a megjelentetése kapcsán éreztél-e olyat, hogy 
cenzúrázva lett volna akár egyetlen szava? 
 
Táborszki András: 
Nem. 
 
Cselovszki László: 
Azért fontos ez a válasz, mert megint olyanok hangzottak el, ami innen kikerülve félreértésre 
adhat okot, ahogyan eddig is olyanokat halottunk a faluba, hogy minket nem érint meg az 
újdonság szele, nem vagyunk fogékonyak az új szellemiségre. Nem szeretném, ha most az 
terjedne el, hogy még cenzúrázunk is. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Köszönjük az észrevételeket, most átadom a szót Kollár Andrásnak. 
 
Kollár András: 
A harmadik szerkesztőségi tagnak javaslom Komjáthi Gábor képviselő Úr megválasztását. 
A másik mondanivalóm, pedig a testület rövid tájékoztatása arról, hogy  ZAVIT küldöttként 
részt vettem egy vízgazdálkodásról tartott előadáson és az ott elhangzottakról szeretnék 
beszámolni. 
Nógrád megyében kb. 600 kilométer vízfolyás van, amit a pásztói vízgazdálkodási 
társulásnak kellene fenntartani. Az előadáson elhangzott az, hogy a társulatok nem területre 
hanem vízfolyásokra kell, hogy szerveződjenek, és a fő elv a szolidaritás elve kell, hogy 
legyen. Hiszen aki a dombtetőn van, az azt mondja, hogy nekem nem lesz károm sosem, 
pedig a víz a dombtetőről folyik. Tehát, ezt kérték tőlünk küldöttektől, hogy az érintettekkel 
próbáljuk ezeket a dolgokat elfogadtatni. Az egész találkozónak az volt a mozgatórugója, 
hogy induljon el egy aluról építkező társulatnak a létrehozása. Ehhez fontos, hogy legyenek 
lakossági fórumok, ahol az érintettek el tudják a saját véleményüket mondani.  
Az előadásra meghívást kaptak Nógrád megye országgyűlési képviselői, de sajnos egy sem 
tette tiszteletét, pedig fontos lett volna, hogy ott élőben hallják, hogy mi idegesíti az 
embereket, és, hogy próbálják elvinni a parlamentbe a Nógrád megyei vízgazdálkodás 
problémáit. Elhangzott az előadáson, hogy az állam nem fog anyagi forrást biztosítani a 
vízgazdálkodásra. Ezt az ott élőknek kell megoldani. Tehát többet költünk kárelhárításra, mint 
megelőzésre. Ezt a folyamatot valahogy visszájára kellene fordítani. 
 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Köszönjük a tájékoztatást. Most térjünk vissza a szerkesztőség új tagjának megválasztására. 
Aki egyetért Kollár András javaslatával, az kézfeltartással jelezze. 
 
 
 
A képviselő-testület 5igen 1 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett  a következő határozatot 
hozta: 
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36/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, a Vanyarci Hírek 
szerkesztőségi tagjának Komjáthi Gábor képviselőt választotta. 
 
Határidő: azonnal 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Még egy anyag van önök előtt. Táborszki András, mint a Veres Pál Egyesület elnöke ma 
reggel megkeresett, és írásban nyújtotta be kérelmét a testület felé. Kérem a hozzászólásaikat.  
 
Táborszki András: 
Kéréseinket azért foglaltam pontokba, mert tudomásom szerint 5 civil szervezet működik a 
településen, és a rendezvényeink tervezhetősége szempontjából nagyon fontos lenne, ha a 
testület döntést hozna a kérelmünkben foglaltak ügyében. Egy civil szervezet működéséhez 
szükség van épületre, területre, illetve pénzre. Ha most rögzítünk valamit, akkor, a későbbiek 
során nincs szükség egyedi döntések meghozatalára. 
 
Duhonyi József: 
A DSK, a Sport egyesület, és a polgárőrség kap pénzügyi támogatást az önkormányzattól. A 
többi civil szervezet nem, és régen sem kapott. A bérleti díjakat a civil szervezetek is 
kifizetik, vagy a rendezvényük megtartását megelőzően egyeztetnek az önkormányzattal. 
 
Ivánszki Miklósné: 
A faluban régóta működő civil szervezetek esetében ez eddig úgy történt, hogy a település 
tulajdonát képező közterületeket eddig is díjmentesen adtuk oda. A kultúrházért azonban 
mindig is fizettek, rezsiköltséget, ha olyan rendezvényt tartottak, ami bevétellel járt. Ha nem 
volt bevétel, akkor a használatért az önkormányzat nem szedett bérleti díjat. 
Az a kérés, hogy az önkormányzat biztosítson helyiséget az egyesület összejöveteleihez, azért 
értelmezhetetlen számomra, mert eddig is kaptak helyiséget, ha kértek. 
A közösségi tulajdonban lévő rendezvényeszközök térítésmentes biztosítása viszont nem 
egyértelmű számomra. Eddig sem adtunk semmit kölcsön, sem sörpadot, sem asztalokat, sem 
katlanházakat. Ezekre nagyon vigyáztunk, mert éveket dolgoztunk azért, hogy ezeket meg 
tudjuk vásárolni. 
Ezt a kérést egyedi elbírálás alá venném. Mondják el ők is mint mindenki más, hogy mit, és 
mikorra szerveznek, a testület pedig akkor dönt, hogy mit tud odaadni. 
Anyagi támogatást egyáltalán nem javaslok. 
 
Cselovszki László: 
Ha ezt a kérelmet, így elfogadnánk, akkor ez azt jelentené, hogy a Veres Pál Egyesület ingyen 
használhat eszközöket, művelődési házat, egyéb helyiséget, akkor, amikor akarja. Az egyedi 
elbírálás eddig is működött, szerintem maradjon, úgy ahogy eddig volt. 
 
Hrncsjár Mihályné: 
Szerintem eddig is jól együtt tudtunk működni. A rendezvényük előtt behozzák az igényeiket, 
megbeszéljük a részleteket, és akkor tudunk miről beszélni. Nem volt gond mindezidáig, amit 
kértek, azt megkapták. Annyi javaslatom volna, hogy lehetőleg legalább 2 héttel a rendezvény 
előtt jöjjenek be. 
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Kérem, aki ezzel egyetért, az kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5igen 1 nem szavazattal 1 tartózkodás mellett a következő határozatot 
hozta: 
 
 

37/2012.( 02. 15) számú képviselő-testületi határozat: 
 
Vanyarc Község Önkormányzat Képviselő-testülete, úgy döntött, hogy a Veres 
Pál Egyesület rendezvényeit megelőzően az egyesület kéréseit egyedileg 
tárgyalja. 
 
Határidő: folyamatos 

  Felelős: Hrncsjár Mihályné polgármester 
 
 
Több napirendi pont nem lévén a polgármester megköszönte a részvételt, a nyílt ülést bezárta 

 
k.m.f. 

 
 Hrncsjár Mihályné Várnai Ildikó 
 polgármester jegyző 
 

 
 

Jegyzőkönyv-hitelesítők: 
 

Kökényné Hipszki Judit      Ivánszki Miklósné  
       képviselő              képviselő 


